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"7^0^ " Ledare

Finskt nej till JAS 
en besvikelse
men ingen katastrof
—Det är naturligtvis utomordentligt tråkigt för 
Industrigruppen JAS och för FFV Aerotech att 
den finska regeringen valde Fl8 Hornet istället 
för JAS 39 Gripen, säger VD Jan Eiborn i sin 
ledarkommentar.

Beslutet innebär emellertid inte någon kata
strof för FFV Aerotech vare sig ekonomiskt eller 
planeringsmässigt. Däremot pågår förhandlingar 
i anslutning ull den svenska JAS-beställningen 
som påverkar företagets åtaganden.

—Ekonomiskt sett var cn 
JAS-försäljning till Finland 
klart intressant för oss. I 
Detta även med hänsyn : 
tagen till att cn stor del av i 
beställningarna pä mänga I 
hundra miljoner skulle ha 
hamnat inom finsk industri, 
säger Jan Eiborn.

En missräkning
En större missräkning är det 
ändå för FFV Aerotech att ! 

nu gä miste om den långsik
tiga knytningcn till finska 
flygvapnet som cn effekt av j 
ett JAS-köp. Ett sådant sam- i 
arbete hade varit särskilt I 
intressant för vår del, menar I

Slutsatsen bygger Jan pä | 
erfarenheterna av det mäng- | 
äriga samarbetet med finska 
flygvapnets köp av flygplan ' 
35 har givit. Spin-ofF effek- j 
terna har varit många, och I 

de har bidragit till cn lång 
rad värdefulla sidoaffärer för 
FFV Aerotechs del.

För tidigt
—Själv tror jag att förkla
ringen till utgången i 
Finlandsaffären främst står 
an finna i art upphandling
en kom några år för tidigt i 
JAS utveckling. Det hade 
onekligen varit en klar för
del om utprovningen och 
erfarenheterna av flygplanet 
varit mer omfattande än de

Emellertid påverkar det 
finska beslutet i realiteten 
inte JAS-verksamheten 
inom FFV Aerotech.

Inget beslut
Däremot kommer ett beslut 
om fortsatta svenska beställ
ningar av flygplan 39 att 

påverka företaget.
— I det sammanhanget 

vill jag understryka att 
beslutet ännu inte är fattat i 
frågan. Det är cn principö
verenskommelse mellan IG 
JAS och FMV som nu har 
redovisats för regeringen, 
där man anger villkoren för 
fortsatt utveckling och till
verkning, fortsätter Jan. Ett 
beslut om beställning av del
serie 2 kan vi inte vänta för
rän tidigast 30 juni.

Andrad styrning
Parallellt har FFV Aero- 

| tech och FMV definierat 
de grundläggande principer
na för den fortsatta framtag- 

j ningen av undcrhållsutrust- 
ning. Enligt nu uppdragna 

j riktlinjer skall FFV Aero- 
| tech inrikta sin verksamhet 

pä flygvapnets verkliga be

hov i framtiden. Parterna är 
därmed eniga om att arbetet 
inte längre bör styras av det 
tio är gamla JAS-kontraktet.

—Detta är i praktiken att 
betrakta som en bättre lös
ning för både oss och kun
den. Med en behovsstyrd 
utveckling far vi möjlighet 
att förfina våra resurser i 
takt med kommande erfa
renheter av utfallet pä JAS. 
Det ökar flexibiliteten för 
båda parter, säger Jan.

Arbetet kring den detalje
rade utarbetningen fortsätter 
och förhandlingarna beräk
nas vara klara i mitten av

Anne Allard
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Ätt lyssna är inte alltid 
bästa sättet att höra

För all kommunikation är uppfattbarheten en 
avgörande faktor. Detta oavsett om den överförs i 
digital eller analog form. Med de digitala talsys
tem, som nu införs inom försvaret, ökar behovet 
av att mäta kvaliteten på talförbindelser. De van
ligaste metoderna kräver emellertid mänskliga 
insatser, talare och lyssnare, vilket kostar både tid 
och pengar.

Krister Andersson på sektion NavCom arbetar 
nu med försök att datorisera mätningarna. Målet 
är både ökad tillförlitlighet och minskade kostna
der.
Försvaret visar allt större 
intresse för nya sambands
system där analogt (nor
malt) tal ersätts av digitalt 
(datoriserat) tal. Något fly
gande digitalt talsystem 
finns ännu inte, men flyg
vapnet far sitt första med 
radiosystemet i flygplan 39. 
Det integrerade mark- och 
flygradiosystemet RAS90 är 
ytterligare ett exempel, och 
även armén har digitala 
radiosystem som till exem
pel truppradio 8000.

Den uppenbara fördelen 
med digitala talsystem är 
möjligheterna att skydda 
information. Det är betyd
ligt lättare att kryptera digi
talt än analogt tal.

Men det finns även en 
del problem att ta hänsyn 
till som ökar kraven på mät
ning av kvaliteten på talför
bindelserna.

Begränsad bredd
—Om man jämför med lik
nande civila system, så har 

Fortfarande är mänskliga talare och lyssnare det vanligaste sättet att 
testa talkodare, säger Krister Andersson. Men han hoppas att de i fram
tiden kan ersättas av den utrustning han nu utvecklarjor datoriserade 
mättiingar.

de fördelen av att arbeta 
med större bandbredd än 
militära system. Det är ett 
av skälen till att mobiltele
fonsystemet GSM, som 
snart införs, utan problem 
kan utnyttja digitalt tal, 
berättar Krister.

Försvarets sambandssys
tem har det trångt i etern 
och sänder inom betydligt 
smalare bandbredder, vilket 
påverkar uppfattbarheten. 
Här gäller nämligen förhål
landet att ju smalare band
bredd, desto svårare att 
bibehålla kvaliteten, tillägger

Vid överföring i digitala 
talsystem använder man 
begreppet bithastighet. Tal 
omvandlas till ettor och nol
lor som sänds via radio och 
etern med ett visst antal 
bitar per sekund. Den has
tigheten begränsas av band
bredden och påverkar mot
tagningen, så aa högre has
tigheter ger bättre uppfatt- 
barhet.

Som exempel arbetar 
GSM med 13 kilobit per 
sekund, medan militära sys
tem arbetar med hastigheter 
ner till 4,2 kilobit per 
sekund. Alltså ännu en fak
tor som försämrar kvalite
ten. Till detta kommer 
sedan den ytterligare för
sämring som bullernivån i 
ett flygplan medför.

Ett talorgan
Fortfarande har digitala tal
system vissa tekniska 
begränsningar. Från sändare 
till mottagare är systemet 
uppbyggt i en ”kedja" med 
mikrofon - talkodare - radio 
- eter - radio- talkodare. 
Talkodaren för låga bithas
tigheter är i princip en 
mikrodator programmerad 
med det mänskliga talorga
net som förebild. Den försö
ker efterlikna det sätt på vil
ket mänskligt tal produce
ras, och systemet skiljer sig 
därigenom helt från analoga 
talsystem. Det försvårar

även möjligheterna att mäta 
talkodarens kvalitet. (Se bild 
ovan))

Begränsningen ligger 
bland annat i den försäm
ring som uppstår när ettor 
och nollor omvandlas till tal 
igen i den andra talkodaren, 
efter att signalen har passe
rat etern och utsatts för stör
ningar av olika slag.

Behöver förbättras
Det är framför allt möjlighe
ten att testa talkodare som 
intresserar Krister.

Hans modell, som mäter 
talöverföringens kvalitet, 
använder bandspelare och 
dator istället for talare och 
lyssnare. Den måste emeller
tid förbättras ytterligare för 
att klara begränsningarna 
inom de frekvensområden 
som försvarets digitala tal
system utnyttjar.

Från Elektrosystembyrån 
vid FMV har han fått upp
draget att undersöka nya 
metoder och följa den tek
niska utvecklingen inom 
området.

—Det skrivs mycket om 

sådana här mätmetoder, 
överallt poängterar man att 
talare och lyssnare än så 
länge är den säkraste meto
den att verifiera och testa 
talkodare, säger han.

Ingen mänsklig faktor 
En mätutrustning av det 
slag som Krister nu håller på 
att utveckla, kan på sikt 
användas både för kontroll 
vid anskaffning av talkodare 
och som testare rid under
håll.

Den har fördelen av att 
ge objektiva och jämförbara 
mätresultat. Inga "mänskli
ga faktorer" påverkar mät
ningen. vilket är fallet med 
talare och lyssnare. En dator 
lider aldrig av svängningar i 
humöret, förkylning eller 
annat som kan påverka mot
tagningen.

Det finns alltså fler förde
lar med den här typen av 
testare än enbart ekonomis
ka. Men tids- och kostnads
besparingarna är ändå de 
viktigaste, avslutar Krister.

Text och foto: 
Anne Allan!
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Nils Lundgren från Nordbanken föreläste om tillståndet för svensk och 
internationell ekonomi, (ovan)
Bo Reinholdsson från Försvarsdepartementet berättade om det svenska 
försvarets utveckling i ljuset av försvarspropositionen. (t h)

jan av maj.
Förutom sina divisions-, dotterbolags- och 

stabschefer hade Jan Eiborn bjudit in divisioner
nas avdelnings- och stabschefer, jämte samord- 
ningsansvariga, till denna träff.
En heldag med intressanta 
föreläsningar väntade delta
garna. Nordbankens Nils 
Lundgren fick inleda med 
en genomgång av den sven
ska ekonomins utveckling.

Nu har vi passerat bot
ten. Nedgången stoppas, 
och konjunkturen vänder 
uppåt. Det var kontentan av 
Nils Lundgrens föreläsning.

Inledningsvis gör Nils 
Lundgren en internationell 
översikt. Det blir några 
kommentarer om den ame
rikanska, japanska och tyska 
ekonomin, som alla påver
kar den svenska ekonomins 
utveckling.

Förväntad nedgång 
Bortser vi från effekterna av 
Kuwaitkrisen har vi en inte 
extremt djup lågkonjunktur, 
förklarar Nils Lundgren. 
När vi i debatten hör att allt 
i ekonomin verkar vara i 
olag så ser folk inte till 
effekterna av Kuwaitkrisen, 
menar han. Den uppgång i 
ekonomin som kunde note
ras förra året vara bara ett 
resultat av Kuwaitkrisen. 
Nedgången är annars så som 
vi förväntat oss, menar Nils 
Lundgren.

Ej snabb återhämtning 
En snabb återhämtning av 
den svenska ekonomin tror 
inte Nils Lundgren på. Vi är 
mycket beroende av den 
amerikanska ekonomin och 

det finns mycket som hin
drar en snabb uppgång i den 
amerikanska ekonomin. 
Industrin är i kris och landet 
har en gigantisk skuldsätt
ning. Den amerikanska 
industrin är mycket för- 
svarsberoende och nu kom
mer försvaret att drabbas av 
nedskärningar. Det gör att 
den amerikanska konjunk
turuppgången blir långsam.

Underskott
Återföreningen av Tyskland 
har medfört att det tyska 
budgetöverskottet förbytts i 
ett underskon. Handeln 
med omvärlden, som tidiga
re gav ea plus, ger i dag ett 
minus. Nedgången i den 
tyska ekonomin fortsäner 
även i år, tror Nils 
Lundgren.

Dessa faktorer gör an 
den svenska ekonomin inte 
kan räkna med en snabb 
återhämtning. Industripro
duktionen sjönk under för
sta kvanaler. Industrin har, 
för hemmamarknaden, en 
fortsatt sjunkande ordering
ång, medan exportindustrin 
kan notera en ökande orde
ringång. Nils Lundgren drar 
slutsatsen att botten är 
nådd. Nu vänder konjunk
turen sakta uppåt.

Dyster beskrivning 
Annars var det mest en dys
ter beskrivning av svensk 
ekonomi som åhörarna fick

ta del av. Det svenska syste
mets dekadens är en mycket 
kort summering av Nils 
Lundgrens utläggningar 
kring svensk ekonomi.

Utebliven produktivitets
ökning de senaste tre-fyra 
åren, absurd frånvaronivå 
samt beroendet av skog och 
bilar har gjort svensk ekono
mi sårbar.

Få ljusglimtar
Några ljusglimtar skymtade 
ändå fram i Nils Lundgrens 
anförande. Produktiviteten 
börjar stiga, frånvaron har 
minskat. Det senaste årets 
politik är nödvändig politik. 
Det spelar ingen roll vilken 
regim som styr landet, den 

politik som förs nu är nöd
vändig och den skulle föras 
även med en annan regering 
vid rodret, var Nils 
Lundgrens slutsats.

Från Försvarsdeparte
mentet deltog Bo Rein
holdsson, som berättade om 
det svenska försvaret i ljuset 
av försvarspropositionen. 
Han gav redan inledningsvis 
svar på en fråga som han 
ofta får; varför Sverige höjer 
försvarsanslagen när andra 
länder minskar sina? Vi 
minskar gapet, var hans 
svar. I tjugo års tid har för
svarsanslagen legat konstant. 
Vi fyller vissa brister och ser 
till an vi materiellt får ett 
bra försvar.

Det är armén som drab
bas hårdast när försvaret 
skall bantas och rationalise
ras.

Celsius koncernchef 
Olle Lund gav en historisk 
exposé över koncernens 
utveckling och framväxt. 
Koncernen har en relativt 
kort historia. Den har exis
terat i cirka femton år. De 
första tio åren, 1977 till 
1987, präglades av struktur
arbete inom varvsindustrin.

Renodling
Fram till 1990 skedde en 
renodling och koncentra
tion. Vissa enheter avyttra
des eller avvecklades. Den 
örlogsmarina verksamheten

Svensk ekonomi försvarsp 
för framtiden pä shepån
Den svenska ekonomins utveckling. Det svenska 
försvarets utveckling i ljuset av försvarsproposi
tionen. SÄPOs roll och det nya säkerhetspolitiska 
läget. Några strategiska tankar kring Celsius- 
KONCERNEN.

Dessa punkter, jämte en strategigenomgång 
för FFV Aerotech och dotterbolag, var huvudat
traktioner vid den Aerotechträff som hölls i bör-
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opositionen och strategier 
len för vårens Aerotecfiträff

har förstärkts. Beställningen 
från Australien på oceangå
ende ubåtar var en strate
giskt mycket viktig order. 
Förra året förvärvades FFV 
och i år har Swedish Ord- 
nance (Bofors) blivit ett 
helägt dotterbolag.

KärnafPdrer
Såväl FFV Aerotech som 
Telub tillhör Celsius- 
koncernens kärnaffärer.

Även Celsius framtida 
ägarstruktur var ett ämne 
Olle Lund berörde. Han 
berättade att Celsius styrel
se redan i höstas tog beslut 
om att arbeta for ett breddat 
ägande.

Det finns en privatise- 

ringsgrupp inom koncern
ledningen som arbetar med 
förberedelser inför en börs
introduktion. Under våren 
har mäklarföretag gjort ana
lyser av koncernen och de 
ingående företagen. Under 
hösten, eller tidigt nästa år, 
presenteras prospekten och 
under hösten 1993 kan kon
cernen börsintroduceras.

Det är Celsius Indust
rier som kommer att börs
introduceras. FFV Aero
tech kommer att vara ett 
helägt dotterbolag.

Strartegigenomgångar 
Kurt Höglund från FFV 
Test Systems AB och Hå
kan Forsell, från FFV 

AvioComp AB, fick inleda 
strategigenomgångarna. 
AvioComp och dess strategi 
presenterades nyligen i 
Aerogrammet (nr 4-92). 
FFV Test Systems strategi 
får anstå några veckor då 
företaget och dess strategi 
presenteras mer ingående.

Sista punkt på dagord
ningen var en strategige
nomgång för FFV AeRO- 
TECH.

Effektiv länk
—FFV Aerotechs affärsidé 
är att företaget skall vara en 
så effektiv länk i kundernas 
underhållssystem att de all
tid uppfattar oss som det 
bästa alternativet i under- 

hållsfrågor, förklarar VD 
Jan Eiborn

—Vi skall utnyttja vår 
marknadsposition och vårt 
unika kunnande till att 
utveckla mjukvarutjänster 
och tekniska tjänster som 
både kan ha ett egenvärde 
eller ge ett tilläggsvärde till 
underhållstjänsterna för 
kunden.

Styrka och möjligheter 
—Vi ska utnyttja våra kun
skaper från underhållsverk- 
samheten till att genomföra 
modifieringsuppdrag samt 
uppträda som medleveran- 
törer vid anskaffning av nya 
materielsystem till försvaret.

Jan Eiborn tar upp FFV 

Aerotechs styrka, möjlig
heter, hot och svagheter. En 
styrka är de korta beslutsvä
garna som finns då det är en 
så decentraliserad organisa
tion. Den stora tekniska 
bredden, med hög och unik 
materielkunskap, en domi
nerande marknadsposition 
och en stark balansräkning 
är del av företagets styrka.

En svaghet är an produk
tivitetsfrågor har rönt för 
lite intresse och att om
världsbilden av företaget är 
otydlig. Nu gäller det att 
bygg3 P3 starka sidorna 
och eliminera de svaga, 
avslutar Jan Eiborn.

Text & foto: 
Lennart Bladh
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Lyft för ett friskare iiw
Redan första dagen 
strömmade besökare 
till vid lunchtid för att 
titta på nya rehab-loka- 
len i Arboga. Invig
ningen blev alltså en 
folkrik tillställning med 
deltagare från FFV 
Aerotech, VAS och 
Åsby. Där fanns före
tagsledarna, de fackliga 
företrädarna, personal
folket, Statshälsans per
sonal och många fler. 
Alla bjöds på näringsri- 
ka bananer, och många 
tog några tafatta nap
patag med redskapen. 
Anläggningen för rehabilite
ring och styrketräning är 
gemensam för de tre företa
gen. Därför invigningstalade 
VD för VAS Gunnar 
Cegrell, Avioniks chef 
Bengt Bardvall och VD för 
Asby Service Lennart 
Andersson i tur och ord-

/ n>ng-
—Alla lever ett rikare liv 

om kroppen fungerar både i 
jobbet och på fritiden, sa 
Gunnar Cegrell. Han tror 
därför på idén att låta perso
nalen träna upp sin kropp. 
För dem som drabbats av 
belastningsskador är det väl 
värt insatsen att driva trä
ning på dagtid för att 
påskynda en förbättring. 
Och för dem som inte drab
bats ger detta utmärkta till
fallen an förebygga sådana 
skador på fritiden. Nu finns 
det inte längre någon anled
ning att inte träna, säger 
han.

Litet ont skadar inte
Enligt Bengt Bardvall visar 
de senaste rönen att ordina
tion som värme, vila och 
värktablettcr mot onda ryg
gar är helt ute. Nu gäller 
framför allt träning - även 
om den smärtar. För trä
ningen gör ändå gott i läng-

—Ryggont är något som 
vi alla kan drabbas av fbrr 
eller senare, och det är kan
ske dags att vi tre också bör
jar ses här på luncherna, sa 
han och riktade sig till 
Gunnar Cegrell och Lennart 
Andersson.

Personalcheferna Curt Lindenbaum och Hans Wall vid Avionik och Volvo Aero Support i demonstrationstå
gen. Här kan man verkligen tala om hjälp till självhjälp.

De båda blev Bengt sva
ret skyldig, men Lennart 
Andersson är förvissad om 
att rehab-lokalen ändå kom
mer att utnyttjas på bästa 
sätt och under sakkunnig 
ledning.

Körkort först
För den sakkunniga led

ningen svarar Anders Åker
ström och Inger Eriksson på 
Statshälsan. De båda kom
mer dels att driva rehabilite- 
ringsträning, dels ge hand
ledning till alla som vill 
träna på fritiden.

”Körkort”, det vill säga 
en praktisk genomgång av 
redskapen, ger Anders och 

I Inger på tisdagar mellan 
' klockan 15.30 och 17.30. 
| Att träna är nyttigt, men att 
i träna på fel sätt kan göra 

mer skada än nytta. Därför 
måste alla, som senare vill 
göra det på egen hand, först 
delta i denna genomgång.

Text: AnneAllard 
Foto: Reinhold Carlsson

Nys? hyresgäster 
tes Flygteknik

Efter semestern kommer nya 
hyresgäster att flytta in på 
FFV Acrotcchs industriom
råde i Linköping. Då flyttar 
flygstabens nyinrättade av
delning för Central Taktisk 
Samordning (CTAS) in i by 
43, FFV Aerotech Inter- 
nationals forna lokaler.

Inledningsvis kommer 
man att vara sex till sju per-

Avdelningen skall vara en 
central resurs för utveckling 
av taktik för flyget. Den är 
direkt underställd Chefen 
för flygvapnet.

Enheten har inga egna 
försöksresurser utan skall 
utnyttja FMV-Prov med 
flera för eventuella flygprov.

Succcsivt beräknas avdel
ningen att växa till 20-25 
personer.

Att man kom till FFV 
Aerotech var att vi kunde 
erbjuda ändamålsenliga 
lokaler i närheten av FMV- 
Prov.

• • •

Ny kontrollchef på 
flygplanverkstaden 
Från och med 1 maj till och 
med 31 oktober i år tjänst
gör Lennart Karlsson som 
tjänsteförrättande kontroll
chef vid Flygplasnverk- 
staden, avdelning Flyg
plan, division Flygteknik. 
Lennart efterträder Kurt 
Axell som tillträtt en ny 
befattning som verkstadschcf 
vid FP90, Provning, avdel
ning Apparat.

Lennart har varit anställd 
vid avdelning Flygplan 
sedan 1971 och har en gedi
gen bakgrund som helikop- 
termekaniker med typut- 
bildning på HKP4, HKP9 
och HKP10. Lennart har 
också arfarenhet från kon
trollarbete.



Flygfetaik värd för konferens Norska flygvapenchefen
om flygsäkerhetsmateriel
I april stod division Flyg- l'—

besökte Flygteknik

Besöker avslutades med en rund
vandring. Claes Wadsten informera
de om divisionens utrustning för 
testning av tröghetsnavigeringssys-

På bilden syns fr v: den svenske 
flygvapenchefen Lars-Erik Englund.

1992 Un flygtäkerhetsniaterielkonferetu 
öppnas av Bengt Einarsson. FMVtFuhBV 

och FMV.
Förra årets materieluppföljning, 

som sammanställts av Flygsäkerhets- 
matcrielscktioncn vid avdelning

Den 6 maj gästades FFV Aerotech 
och division Flygteknik av av flyg
vapencheferna från Norge och 
Sverige med följeofficcrarc.

FFV Aerotechs värd, divisions
chef Carl Erik Johansson presentera
de Celsiuskonccrnen och FFV

teknik som värd för en kon
ferens om materieluppfölj- 
ning för flygsäkerhetsmateri- 
el. Det var avdelning Till
verknings sektion för flyg- 
säkerhetsmateriel som ar
rangerade denna tredagars 
konferens. Arrangemanget 
skedde på uppdrag av 
FMV:FuhBV och konferen
sen är årligen återkommande. 
Under den första dagen samlades 
säkerhetsmaterielverkmästare från 
alla förband för att diskutera interna 
angelägenheter under några efter- 
middagstimmar.

Dagen därpå infann sig, förutom 
värdarna, Bengt Einarsson, från 
FMV:FuhBV, Per Hansson, divi
sion Flygteknik, representanter 
från FMV:FlygFL3, med sektions
chefen Kaj Nyberg i spetsen, 
FMV:Resmat, versionskontor 
JA37, Saab-Scania och division 
Avionik.

Underhålls- och flygplanbyråerna 
informerade om sin nuvarande och 
framtida verksamhet och om det 
rådande ekonomiska läget. Därefter 
presenterades pågående arbete vid 
FFV Aerotech. Flera stora utveck
lingsarbeten för FMV:s räkning 
bedrivs parallellt med löpande upp
drag.

Informationsutbyte
Under de sista två dagarna 

behandlades även gemensamma pro
blem och viktiga nyheter hos varje 
enskild typ av flygsäkerhetsmateriel; 
fallskärmar, hjälmar, nödpackar och 
syrgasmasker har under året förnyats 
och förändrats, något som särskilt 
krävde ett visst informationsutbyte 
mellan förbanden, FFV Aerotech

Tillverkning, presenterades, lik
som ett tjänsteprov i F13s regi av ett 
nytt system för materieluppföljning. 
Det nya systemet, som presenterades 
av flygingenjören Patrik Hillelsson 
bygger på delvis nya principer och 
väckte en viss debatt hos de närva
rande säkerhetsmaterielverkmästar-

På den andra dagen avnjöts den 
traditionella middagen i Flygets 
Hus.

Vid konferensen slut var de när
varande överens om att, trots knappt 
om tid, den fyllt sitt syfte och gett 
flera resultat, även detta år.

Aerotech.
Flygvapnets verksamhet och 

framtid stod i fokus för den efterföl
jande diskussionen.

divisionschef Carl Erik Johansson. 
Claes Wadsten och den norske flyg
vapenchefen Einar Smedsvig.

Klara principer kring JAS
Finland gjorde tummen ner 
för JAS. Men av allt att döma 
blir det tummen upp för fort
satta svenska beställningar av 
flygplan 39 Gripen. En 
beställning på ytterligare 110 
flygplan plus 14 tvåsitsiga 
flygplan, typ 39B, kan bli 
aktuell i slutet av juni.

Försvarets Materielverk redovisa
de förra veckan resultatet av för
handlingarna om fortsatta beställ
ningar av JAS 39 Gripen för rege
ringen.

FMV och IG JAS har nått fram 
till en principöverenskommelse om 
villkoren för den fortsatta utveck
lingen och tillverkningen. Den 
omfattar:
- alla stora frågor som kvarstod i 
grundavtalet
- utveckling av den tvåsitsiga versio-

- anskaffning av delserie 2 om 110 
flygplan inklusive 14 tvåsitsiga flyg
plan typ 39B

- anskaffning av stödsystem.
överenskommelsen ligger väl 

inom JAS-ramen på 48.5 miljarder 
kronor plus de av ÖB tidigare angiv
na kostnadsökningarna på 9.3 mil
jarder kronor.

Detaljförhandlingama fortsätter 
liksom arbetet med vissa komplette
ringar av avtalstextens innehåll. Av 
det skälet redovisas inga ytterligare 
uppgifter om de ekonomiska villko
ren nu.

Försvarsminister Anders Björk 
uttryckte sin tillfredsställelse över att 
fördyringen av projektet inte ökat 
ytterligare.

— Vi kan därför fortsätta att 
utarbeta ett formellt kontrakt för 
delseric 2. som innebär en beställ
ning av 110 flygplan. Riksdagen kan 
fatta försvarsbeslutet den 3 juni med 
ett bra underlag vad gäller JAS-pro- 
jektet. sa han bland annat.

Om riksdagen fattar detta beslut, 
kan FMV lägga den slutliga beställ
ningen rörande fortsatt verksamhet i 
JAS-projektct den 30 juni.
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Ny underhållsutrustmng 
för flygsäkerhetsmaterioi 
till förbandens verkstäder
På uppdrag av 
FMV:FuhBV tar divi
sion Flygteknik fram 
en ny, modern provut- 
rustning, som ersätt
ning till flygsäkerhets- 
materielverkstädernas 
nuvarande provpanel. I 
provutrustningen tät
hetsprovas g-dräkter 
och flytvästar, syrgas- 
materiel fiinktionspro- 
vas och syrgasmasker 
provtrycks vid tillpass
ning av hjälmar och 
masker. Samtidigt kan 
telefonikomponen ter
na i hjälmen kontrolle
ras.
Det är avdelning Tillverk
nings sektion för flygsä- 
kerhetsmateriel som kon
struerat den nya provutrsut- 
ningen.

Den nuvarande utrust
ningen togs fram på F10 för 
över 20 år sedan. Den matas 
med både luft och syrgas. 
Syrgasen gör den komplice
rad att placera, på grund av 
syrgasens brandfarlighet, 
och svår att underhålla.

Den nya utrustningen 
matas uteslutande med and
ningsluft, och är samman
satt av komponenter särskilt 
avsedda för detta medium. 
Utrustningen är dessutom 
uppdelad på två enheter, för

Kristian Fredriksson, som är ansvarigför fram tagning av den nyaprovutrustningen. demonstrerar utrustningen för beställaren, Bengt Einarsson, 
FMVtFuhBV.

att lättare kunna placeras i 
miljöskyddade rum.

Både på fronten och inuti 
har konstruktionen anpas
sats för att vara både enkel 
att arbeta med och lätt att 
underhålla och reparera. 
Apparatlådorna är utforma

de så att de tillsammans 
med ett lock över fronten 
också utgör transportembal
lage.

Ansvarig för framtag- 
ningen är Kristian Fredrik- 
son. Han berättar att prov
utrustningen under somma

ren kommer att tjänstepro- 
vas på ett par säkerhetsmate- 
rielverkstädcr. Därefter 
kommer serieproduktionen 
igång. Utrustningen kom
mer att tillverkas vid avdel
ning Tillverkning.

Utvecklingsarbetet har 

bedrivits under mer än ett 
år. Då reservdelar till den 
gamla utrustningen inte 
finns att uppbringa är den 
nya provpanelen efterläng
tad på samtliga förband, 
säger Kristian Fredriksson 
avslutningsvis.

Medlemmarna är färre, men FFV AIF lever vidare
FFV Arboga idrottsförening, FFV AIF, omfattar 
numera anställda inom FFV Aerotech stab, 
division Avionik och Åsby Service. Detta 
sedan Volvo Aero Support och Telub bildat 
egna, lokala föreningar.

FFV AIF ingår i det nybil
dade Celsius Fritid. Under 
året kör verksamheten 
igång ordentligt, och vi 

kommer att delta i olika 
aktiviteter.

I styrelsen sitter efter val 
av årsmötet:

Eric Ganell, AF25 
ordf
Ulla Jebsen, ARO 1 
sekr
Knut Andersson, AS60 
kassör
Gunnar Eklund, ÄS54 
mtrl.förv
Lars-Ovc Antonsson, AF85

Kristina Wiberg, AA73 
Nils Alund, AR78 
Leif Andersson, ÄS43

Årsmötet beslutade även 
att höja medlemsavgiften - 
med hela 100 procent! Det 
vill säga till 20 kronor per 
år och medlem.

För närvarande pågår 
motionsaktiviteten "Må 

bättre”. Alla medlemmar är 
välkomna att delta. Ring 
Ulla på telefon 2666 for 
mer information.

FFV AIF 
Styrelsen


